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Det Energipolitiske Udvalg har i brev af 26. maj 2005 stillet mig følgende 
spørgsmål 4 til L 151, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 5 eksemplarer.

Spørgsmål 4:

”Forventer ministeren, at statens nuværende andele i koncessioner, som 
håndteres af DONG, vil blive flyttet over i den nye fond/enhed, eller skal 
de sælges sammen med aktierne i DONG, således at betingelserne med en 
20 pct. statslig deltagelse ikke bliver ens for alle koncessionshavere (DUC-
koncessionerne vil jo blive sidestillet fra 2012)?”

Svar:

For så vidt angår DONGs licensandele, kan jeg henvise til finansministe-
rens talepapir til samrådsspørgsmål H fra november 2004 (alm. del – bilag 
80), hvoraf det blandt andet fremgår, at det efter regeringens vurdering 
”samlet set er mest fordelagtigt for staten og de samfundsmæssige interes-
ser, der knytter sig til nordsøproduktionen, at der ikke udskilles licensande-
le før privatiseringen.”.

Lovforslaget giver dog mulighed for, at enkelte af DONGs danske licens-
andele overflyttes til den nye statslige fond inden den delvise privatisering 
af DONG. På indeværende tidspunkt er der imidlertid ikke truffet beslut-
ning herom, jf. min besvarelse af spørgsmål 2.

Med venlig hilsen
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